
Pracovná skupina pre propagáciu poľnohospodárskych
výrobkov, 22. novembra 2021

Predsedal Thimjos Ninios (FI).

Prezentácia a výmena názorov na revíziu propagačnej politiky

Sekretariát pripomenul hlavné ciele prebiehajúcej revízie propagačnej politiky – väčšie
zameranie  na  zvýšenie  udržateľnosti  potravinového  systému,  stimulácia  spotrebiteľov
k výberu zdravých a ekologicky produkovaných potravín a zefektívnenie a harmonizácia
procesu správy jednoduchých a zložených programov. V júni 2021 vyhlásila EK verejnú
konzultáciu, 12. a 13. 7. 2021 prebehla konferencia so zástupcami zúčastnených strán. V 2.
štvrťroku  2022  by  mala  Komisia  zverejniť  legislatívny  návrh  revidovanej  propagačnej
politiky. Sekretariát identifikoval hlavné riziká revízie, spočívajúce vo vyradení niektorých
produktov (červeného mäsa, vína a alkoholických nápojov) a zameraní sa len na propagáciu
produktov  ekologického  poľnohospodárstva  a  zníženie  rozpočtu  propagačnej  politiky.
Sekretariát okrem lobbistických akcií a rokovaní s komisármi rozoslal listy expertom na
propagačnú politiku v jednotlivých členských štátoch a plánuje ďalšie akcie. Okrem toho
plánuje rokovanie s FR riaditeľom pre propagáciu s cieľom vyzvať ho, aby FR prevzala
vedúcu  rolu   v  tejto  problematike.  Pokiaľ  snaha  nebude  úspešná,  bude  oslovené  IT.
Sekretariát  sa  pripravuje  aj  na  silné  mediálne  útoky  neziskových  mimovládnych
organizácií.  Vyzval   členské organizácie na podporu vzhľadom na to,  že finálny návrh
Komisie bude predstavovať čisto politické rozhodnutie a snahou sekretariátu C-C je, aby
žiadny produkt nebol z propagačnej politiky vyradený.

Diskusia:

IT  reprezentantka  sa  informovala,  aký  je  harmonogram  následných  krokov,  aby  boli
lobbistické akcie dobre načasované,  na čo sekretariát  uviedol,  že harmonogram zatiaľ
nepozná ani Komisia a pomoc pre sekretariát môžu znamenať aj informácie o konkrétnych
ekonomických dopadoch propagačných programov (napr. počet vytvorených pracovných
miest, nových otvorených trhov, apod.)

AT reprezentant upozornil na preceňovanie vplyvu potravín v rámci boja EÚ proti rakovine,
pričom sa úplne zabúda na fyzickú aktivitu, a preto navrhol trvať na vyváženom životnom
štýle, namiesto extrémov v podobe vegetariánskej a vegánskej stravy.

DK reprezentant upozornil na dôležitosť ázijského trhu pre európskych producentov mäsa,
tento trh im zaisťuje dostatok finančných prostriedkov pre investície napr. na zlepšenie
dobrých životných podmienok zvierat. Bez prostriedkov propagačnej politiky EÚ o tento trh
príde, na čo treba Komisiu upozorniť.

IT  reprezentant  upozornil  na  väzby  chránených  zemepisných  označení  (CHZO)
s  propagačnou   politikou.

 



Diskusia  o  možnosti  návrhu  konkrétnych  riešení  na  zvýšenie  príspevku
propagačnej  politiky  k  udržateľnosti  a  EÚ  plánu  boja  proti  rakovine

Zvláštny výbor EP pre boj proti rakovine (BECA) zverejnil 15. 7. 2021 správu z vlastnej
iniciatívy Posilnenie Európy  v boji proti rakovine – smerom ku komplexnej a koordinovanej
stratégii, ktorej spravodajkyňou je Véronique Trillet-Lenoirová (FR). Tá presadzuje zníženie
spotreby vína a alkoholu všeobecne. Sekretariát pripravil svoje pozmeňovacie návrhy, ktoré
boli  7.  9.  2021  predložené  výborom AGRI  a  BECA,  celkovo  bolo  predložených  1537
pozmeňovacích návrhov. Sekretariát vyzval členské organizácie na lobbovanie u svojich
europoslancov. Ďalšie prejednávanie je naplánované na 2. 12. 2021, hlasovanie vo výbore
BECA je naplánované na 6. 12. 2021. Všeobecne sa očakáva veľký tlak na zníženie spotreby
mäs a a vína, podľa sekretariátu treba lobbovať za ich zachovanie v propagačnej politike, čo
bude veľmi ťažké, pokiaľ sa zároveň nenavrhne nejaké riešenie (kritérium) na zvýšenie
udržateľnosti a zníženie dopadov na zdravie.

Predsedajúci  zhrnul  diskusiu,  že  sekretariát  C-C rozošle  členským organizáciám email
s výzvou na zaslanie návrhov, čo by kritériá udržateľnosti mali zahŕňať a čo nie.

 

Aktualizované informácie o ročnom pracovnom programe na rok 2022

Sekretariát  informoval  o  jedinej  zmene pracovného programu politiky  EÚ na podporu
poľnohospodársko-potravinárskeho  odvetvia  na  rok  2022  pre  jednoduché  programy  –
kategória  „správna  strava  (proper  diet)  bola  premenovaná  na  „ovocie  a  zelenina“.
S predchádzajúcim názvom nesúhlasil  ani  sekretariát  C-C,  ale  ten žiadal  aj  navýšenie
rozpočtu oproti roku 2021. To je ale ešte stále nedostatočné, problémom je malý politický
záujem alebo nízka znalosť problematiky expertov členských štátov, preto bude sekretariát
viesť iniciatívu o výrazné navýšenie.

V  diskusii  IT  reprezentantka  upozornila,  že  finančné  prostriedky  EÚ  sú  k  dispozícii,
vyjadrila preto svoje nepochopenie ohľadom nedostatočného navýšenia rozpočtu.



Sekretariát uviedol, že jediný známy dôvod je závislosť rozpočtu propagačnej politiky od
rozpočtu SPP.

 

Aktualizované informácie o správe EP k stratégii F2F

Celková správa bola prijatá v pomere 452 za, 170 proti a zdržalo sa 76 poslancov. Za
pozitívne označil  sekretariát prijatie pozmeňovacieho návrhu Herberta Dorfmanna (IT),
ktorý zdôrazňuje potrebu vykonať  ex-ante posúdenia dopadov cieľov nielen na životné
prostredie, ale aj ekonomické a sociálne aspekty a zohľadnenie kumulatívnych účinkov pred
prijatím akejkoľvek legislatívnej iniciatívy. Sekretariát teraz vyhodnocuje, ktoré lobbistické
akcie boli úspešné a ktoré nie, okrem toho sa veľmi negatívne prejavili uniknuté vnútorné
dokumenty  C-C  do  európskych  médií,  ktoré  C-C  obviňovali  z  lobbovania  za  „veľké
industriálne“ poľnohospodárske podniky. Upozornil aj na zmenu atmosféry v EP, kde sú
všetky politické frakcie „zelenšie“ a kľúčovými argumentmi sú ekologické, nie ekonomické.
Z ďalších podstatných dôvodov neúspechu sekretariát menoval nedostatočnú činnosť na
sociálnych  sieťach  a  malé  zapojenie  poľnohospodárov  (na  rozdiel  od  veľmi  aktívnych
mimovládnych organizácií).

Prezentácia a výmena názorov na program rokovania CDG

Sekretariát  upozornil  na  neskoré  zaslanie  programu (až  19.  11.  2021),  medzi  bodmi
rokovania bude aktuálny stav pracovného programu na rok 2022, stav revízie propagačnej
politiky,  výber  jednoduchých  a  zložených  programov  v  roku  2021  a  aktualizované
informácie o vlastných iniciatívach Komisie.

Rôzne

Sekretariát  prezentoval  štatistiky  vybraných  propagačných  programov  v  roku  2021,
z ktorých vyplýva, že mnoho návrhov jednoduchých programov sa týkalo schém kvality,
ekologickej  výroby  a  udržateľných  výrobkov,  preto  bude  podľa  sekretariátu  zložité
požadovať na rok 2022 zníženie alokácie na produkty ekologického poľnohospodárstva.



Počet úspešných žiadostí štátov o jednoduché programy v roku 2021: IT (37), GR (24), FR 
a ES (20), PL (7), BE (6), SI a NL (5), IE (4), RO (3), CZ a LV (2), SK, BG, HR, DK, HU, PT
a SE (1).

 

Štatistiky pri zložených programoch v roku 2021:

Počet schválených žiadostí štátov o zložené programy: GR (8), FR a ES (5), IT (4), BE, BG
a RO (2), AT, CY a DE (1). Žiadatelia by už mali byť kontaktovaní príslušnými úradmi,
všetky grantové zmluvy by mali byť podpísané do konca decembra 2021.

Na záver sekretariát referoval o misii na vysokej úrovni komisára pre poľnohospodárstvo do
Singapuru (27. – 29. 3. 2022) a do Vietnamu (29. 3. – 2. 4. 2022). Organizácie, ktoré majú
záujem zúčastniť sa misie, sa môžu zaregistrovať na web.

 


